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Богдан ГАПЯК: «Щоб отримати бажаї 
доводиться жертвувати чимось цін

Пригадуєте Кобзареве «До
бре том у багатому, Його 
лю ди знають...»? Багати
ми зазвичай вважають біз
несменів, директорів вели
ких підприємств чи просто 
успіш них лю дей. Одні ними 
захоплюються, інші -  заз
дрять. Але про них справді всі 
знають. Утім судять по тому, 
що на поверхні: впливово
сті, наприклад, уж и тті міста, 
потужності виробництва, 
набутих статках і суспільній 
активності. А  що приховано 
за невидимою стороною по
пулярності? Про це розмова 
журналіста «7 днів» із спів
власником Рівненської ф а 
брики нетканих матеріалів, 

! екс-депутатом  Рівнеради, а 
нині членом міськвиконкому 
Богданом ГАПЯКОМ.
-  Отож, Богдане Володим и

ровичу, скажіть відверто: чи 
добре бути керівником?

-  Добре чи не добре -  все це 
дуже відносно, бо має свою ціну. 
Втім, як кажуть, поганий той сол
дат, який не мріє стати генералом. 
У кожній людині закладений пев
ний потенціал самореалізації. Від
так не бачу нічого поганого в тому, 
що хтось, маючи організаторський 
хист і бажання, хоче творити, ке
рувати, досягати успіху. Люди
на прагне бути самодостатньою. 
Причому не лише матеріально. З 
іншого боку бути керівником -  це 
неабияка відповідальність. Як би 
це пафосно не звучало, але ти 
маєш обов’язки перед державою
-  вчасно сплатити всі податки. 
Мусиш дбати про організацію ви
робництва, щоб воно розвивалося
і приносило прибутки. А найбільше
-  за людей, які працюють поруч 
із тобою. Хоча, чесно кажучи, це 
нелегко нині, в умовах пандемії, 
яка боляче вдарила по економіці. 
Проте, не зважаючи на негативні 
тенденції на ринку збуту, ми не те 
що нікого не скоротили, а й не від
правляли, як це робили інші, у ви
мушену відпустку. Скажу більше. З 
огляду на тотальне зростання цін 
на продукти, послуги, комунал
ку, зараз «сушимо» собі голову, 
як збільшити нашим працівникам 
зарплати. Людей треба підтриму
вати, щоб вони мали за що жити,

не виїжджали на заробітки за 
кордон.

-  А ле за кордон їд уть  не тіль
ки українці...

-  Та хіба нам від цього легше? 
Давайте казати прямо: якщо ми 
не працюватимемо на свою краї
ну, то завжди будемо гнути спину 
на чужого пана. До того ж в Укра
їні вже зараз брак працівників на
ближається до розряду кадрового 
голоду. Дається взнаки відсутність 
державної політики у підготовці 
робітничих професій, їх престиж
ності. Молодь не горить бажан
ням іти на виробництво. Якби ми 
зараз вийшли з вами на вулицю і 
запропонували перехожим роботу 
на «нетканці», певен, не знайш
ли б жодного, хто б зголосився. 
Хіба що пообіцяли б зарплату в
2 000 доларів. Більшості хотілося 
б сидіти десь у затишному офісі чи 
стояти за прилавком і продавати.
-  Може, проблема в тому, що 
нинішня м олодь хоче жити кра
сиво і на широку ногу?

-  Як казав один кіногерой: 
«Красиво жити не заборониш». 
Але для цього треба багато, до 
сьомого поту, працювати. Не за
перечую, є унікуми, які досягають 
успіху в молодому віці. Але це 
одиниці. Щоб керувати, потрібен 
досвід. Натомість нова влада в нас 
прийшла під гаслом «Молодим -  
дорога, старикам -  узбіччя». Але 
в усіх народів мудрість і досвід 
завжди були в пошані. За часів 
Союзу (подобається це комусь, чи 
ні) був такий популярний вислів: 
«Сплав молодості і досвіду», який 
давав найкращий результат. Тобто 
молодість і досвід мають іти поруч.

До того, як стати керівником, 
я пропрацював на різних поса
дах. Пройшов дорогою кар’єрно
го росту. Без набутих практичних 
знань і умінь раніше ніхто нікому 
не довірив би високу керівну по
саду. Адже, якщо їх немає, якщо ти 
не «поварився» у виробничій кухні, 
тебе легко може обвести кругом 
пальця перший кращий фахівець, 
який у своїй роботі «зуби з ’їв». Ін
шими словами, коли ти не здатний 
відрізнити зерна від полови, то 
гріш ціна тобі як керівнику. Тебе всі 
матимуть за ніщо. Це те, що стосу
ється моральної сторони справи. 
А ще є матеріальна, вірніше фінан

сова. Якщо ти хочеш бути хоро
шим керівником, то повинен знати 
виробництво, яким ти займаєшся, 
чим займаються твої працівники.

Як складалася ваша 
кар’єрна дорога?

-  Якщо розповідати про себе, 
то після закінчення Львівського 
держуніверситету прийшов пра
цювати на радіозавод. Спершу 
інженером-програмістом, а потім 
системним інженером-програ- 
містом, що було на той час модно 
і престижно. Далі набув досвіду 
спілкування з людьми в політич
них структурах. Згодом став за
ступником начальника цеху, а там 
і начальником. Після розвалу Сою
зу зайнявся бізнесом. Скрізь ста
рався повністю віддатися справі, 
що врешті-решт привело до сьо
годнішнього успіху.

-  Богдане Володимировичу, 
побутує твердження, що хоро
ш их керівників не буває. Ви по
діляєте цю дум ку?

-  Бувають різні керівники, як, 
зрештою, і люди. Існує одвічна ди
лема: роботодавець хоче якомога 
більше витягнути з робітника і при 
цьому менше заплатити. А праців
ник навпаки: хоче менше працю
вати, а більше отримувати.

Втім, трапляються такі керів
ники, які переймається лише 
власними інтересами -  накопичи
ти якомога більші статки, жити у 
розкоші, ні в чому собі не відмов
ляти. А до найманих працівників 
ставляться як до засобу реалізації 
своїх цілей. їм байдуже, що тво
риться довкола -  в яких умовах 
працюють люди, які дороги в мі
сті, в якому стані інфраструктура. 
Врешті-решт, що відбувається в 
державі. Якщо ти хочеш бути хоро
шим керівником, то повинен нести 
відповідальність за все. За очолю
ване виробництво, свій колектив, 
місто і державу, в якій живеш.

-  А щ одо стилю  керівництва. 
Ви прихильник так званого ме
т о д у  «батога», чи все ж  таки від
даєте перевагу «прянику»?

-  Мені важко об’єктивно судити 
про себе. Наприклад, як каже моя 
дружина Леся Степанівна, я дово
лі емоційна людина. Інколи можу 
«скипіти» навіть тоді, коли цього, 
мабуть, не треба було б робити. 
Мене найбільше дратує навіть не



те, що хтось чогось не зробив, а 
байдужість. Правильніше сказати
-  пофігізм. Я цього на дух не пе
реношу. Не люблю, коли людина 
працює, як мокре горить. Це при 
тому, що кожен мав би усвідоми
ти, що від його роботи залежить 
спільний успіх, в якому є і його ін
терес у вигляді премії чи більшої 
зарплати.

Разом з тим вважаю, що я до
статньо демократичний керівник. 
Деколи, на мою думку, навіть за
надто м’який. Суджу, порівнюючи 
себе зі своїми друзями. Скажімо, 
хтось у них серйозно провинив
ся. Йому без церемоній кажуть: 
«До побачення!» Я так не можу, 
починаю думати: «Йому ще неба
гато до пенсії залишилося. Нехай 
вже допрацює. Бо якщо виставлю 
його на вулицю, за що він буде 
жити?» За час керівництва на 
«нетканці» лише чотирьох праців
ників звільнив. І це просто іншого 
виходу не було. А про те, що я аб
солютно не деспот, свідчить ну
льова плинність кадрів на нашому 
підприємстві.

-  Що в посаді керівника є 
плюсом, а що -  мінусом?

-  Є такий «бородатий» анек
дот. Робітник шукає, де випити, а 
директор думає, як не напитися. 
У керівника немає такого поняття, 
як нормований день. Його пере
вага хіба що в тому, що він може 
на власний розсуд планувати свій 
робочий день -  коли і що робити. 
А робітник мусить стати за верстат 
о дев’ятій ранку і пропрацювати до 
кінця зміни.

Над керівником завжди, як гріх 
над душею, висить почуття відпо
відальності. Кожне його рішення 
може обернутися або прибутком, 
або збитками. Крім того, зрозумі
ло, буває, коли доводиться працю
вати у вихідні та свята. Можливо, я 
нудно-системний. Але навіть, для 
прикладу, повернувшись нещо
давно з відпустки о шостій ранку,
о дев’ятій уже був на роботі. І це не 
виняток. Та й взагалі мій робочий 
день здебільшого розпочинається 
близько восьмої ранку, а закінчу

ється як коли. Може о шостій, а 
може й о десятій вечора. Чи навіть 
опівночі. Я не скаржуся. Просто 
маємо знати, що, вибираючи той 
чи інший хрест, ти повинен усві
домлювати, на що підписуєшся. 
Буває, що хотілося б приїхати до
дому, як більшість, о годині шостій
і присвяти вечір сім ’ї, поспілкува
тися з внучкою, чи просто почита
ти або подивитися телевізор. Але 
не завжди так виходить.

-  А  в чому ваша віддушина?
-  Найбільше задоволення я от

римую, коли проводжу час з сім ’єю 
чи друзями. Втім, непереверше- 
ний кайф отримую, коли відпочи
ваю з друзями вдома. Це для мене 
набагато краще, аніж коли був би 
на якомусь заморському курорті.

Деколи доводиться жертвувати 
чимось цінним, щоб отримати ба
жаний результат.

-  І наостанок. Кажуть, коро
ля форм ує його оточення. Хто 
вам допом агає бути успішним 
керівником?

-  Не скажу нічого нового, крім 
того, що вже не раз казав. Мені 
пощастило з дружиною. У нас з 
нею ніколи не стояло питання хто 
в сім ’ї головніший, чи важливіший. 
У нас -  рівноправ’я. Леся Степа
нівна ніколи не бачила в мені засіб 
для заробляння грошей. Коли на
родилася дочка, вона присвятила 
себе вихованню дитини, хоча мог
ла б стати хорошим айтішником. 
Втім, дружина зуміла сповна реа
лізувати себе в іншій сфері -  на ній 
тримається вся фінансова сфера 
діяльності компанії «Пульсар і К°». 
Тобто, вона повністю прикрила 
тил як вдома, так і на роботі. Дру
жина знає, коли і як себе повести: 
не пригнічує і не возвеличує. Коли 
треба, чесно каже гірку правду. 
Але й підтримає у скрутну хвилину. 
Це дорогого варте.

А ще моєю надійною опорою є 
перевірений роками колектив, на 
який завжди можна покластися. 
Людина -  істота суспільна, сама 
по собі вона нічого не варта. І я про 
це ніколи не забуваю

Спілкувався Василь ГЕРУС


